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Punkter til drøftelser:     
 
1. Godkendelse af 

dagsorden 

 
Dagsorden d.d. 
Godkendt 
 

 
2. Godkendelse af 

referat  
 

 
Referat fra mødet den 7. marts 2022 
Godkendt 
 

3. Orienteringspunkter 
Nyt fra studieleder 

Intet nyt fra dette 

Nyt fra 
Studiekoordinator 

• Eksamensklage til orientering 
• Studienævnet blev orienteret om ansøgertal til bachelor- og 

kandidatuddannelsen med optag pr. 1. september 2022. Der er 
kommet 64 ansøgere til BA i audiologi på kvote 2, heraf 22 med 1. 
prioritet. Ansøgerne inviteres til Uni-test samt fagspecifik prøve. 
Stigning på knap 30% - meget tilfredsstillende. 

Referat 
Emne  Møde i Studienævnet for Audiologi 

Dato og tidspunkt  4. april 2022, kl. 09:00–12:00 

Sted Campus, OU41 

Inviterede  Studienævnsmedlemmer:  
Studieleder Christian Brandt (CB) – Klinisk Institut 
Lektor Tobias Neher (TN) – Klinisk Institut 
Studieadjunkt Helle Jung Andersen (HJA) – Klinisk Institut 
Jytte Kjærgaard Isaksen (JKI) – Institut for Sprog og Kommunikation 
Studerende Clara Nhi Tran (CNT) 
Studerende Omar Nasser Hallak (ONH) 
Studerende Esben Elmegaard Adelhelm (EEA) 
Studerende Hugo Isaac Devantier (HID) 
 
Observatører, suppleanter og administration 
Studiesekretær Vibeke Bennedsen (VB) – observatør 
Faglig vejleder Anne Roslyng-Jensen (ARJ) – observatør 
Studiekoordinator Anne-Sofie Holm Arnoldus – referent 
 

Afbud fra  
 

Hugo Isaac Devantier 

Mødeleder  Christian Brandt  
 



 

 Side 2 

• Der er kommet 23 ansøgere til KA audiologi. De endelige optagelsestal 
kendes først i juni, hvor ansøgerne har frist for at sige ja/nej til pladsen. 

• CB: Ågot arbejder på muligheden for at måtte optage 10% eksterne 
ansøgere – kræver eksempelvis at aftagerne begynder at melde at de 
har brug for flere dimittender fra kandidatuddannelsen.  
 

Nyt fra studerende Jf. tidligere punkt vedr. tilgængeligt pensummateriale: ONH orienterede om 
at have gennemgået pensumlisten på sin årgang, og alt er tilgængelig hos 
studenterboghandlen. 
 
ONH er blevet bekendt med at underviser har sat sig undrende overfor at 
eksamen i Medicinsk Audiologi III i fagbeskrivelsen er angivet uden 
forberedelse og hjælpemidler, da eksamen før Corona var med 30 
minutters forberedelse. Det er fagbeskrivelsen gør sig gældende. 
Underviser bedes kontakte studieledelsen, hvis der ønskes ændring i 
fagbeskrivelsen.  
 
EEA orienterer om at der opleves problemer med fremmøde af underviser. 
VB anmoder om at få besked om dette. ONH henviser til at der har været 
flere fag hvor MitSkema ikke stemmer overnes med semesterplanen fra 
Itslearning. VB mener at det kan skyldes manglende opdateringer. De 
studerende anbefales fremadrettet at kontakt underviserne og VB (eller 
Heidi Christensen ved HUM-fag) ved lignende tilfælde. De studerende 
anbefales desuden hellere at kontakte underviserne pr. mail frem for via 
beskedsystemet i Itslearning.  
 

4. Drøftelsespunkt 
Behandling af 
ansøgninger fra 
studerende (§ 18, 
stk. 4, nr. 4) 

Behandling af dispensationsansøgninger 
Sagsfremstilling: 
Information om indkomne ansøgninger til behandling i studienævnet 
fremgår af SAGA. Dispensationssagerne behandles til sidst i mødet. 
 
Beslutning 
Studienævnet behandlede sagerne som følgende: 

Imødekommet (4) 
Ikke aktuel (1) 
 

5. Studieordninger, 
kompetencebeskriv
elser og 
fagbeskrivelser (§ 
18, stk. 4, nr. 2) 

Studieadministrativ ændring, Introduktionsforløb om Verdensmålene 
Sagsfremstilling 
De tre uddannelser Audiologi, Folkesundhedsvidenskab og Idræt og 
Sundhed har implementeret Introduktionsforløb om verdensmålene for 
bæredygtig udvikling som et selvstændigt fag med en fælles 
fagbeskrivelse og dermed også samme UVA og EKA. Fagbeskrivelsen 
deles nu op til at være individuelle, fagspecifikke fagbeskrivelser til hver 
uddannelse.  
 
Bilag 
Orientering til Studienævn for Audiologi 
 
Referat fra punkt 

https://saga.sdu.dk/
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Der vil fremadrettet være individuelle fagspecifikke oplysninger i 
fagbeskrivelsen for faget. Ændringen vil ikke gøre nogen egentlig forskel 
for de studerende. 
 
Beslutning  
Studienævnet finder det positivt med individuelle fagspecifikke 
oplysninger, og havde ingen bemærkninger hertil. 
 

6. Kvalitetssikring og -
udvikling af 
uddannelse og 
undervisning (§ 18, 
stk. 4, nr. 1) 

 

Handleplan, Aftagerpanelsmøde 
Sagsfremstilling 
Audiologiuddannelserne afholdt den 15. november 2021 møde med 
Aftagerpanelet. Der er i den forbindelse blevet udarbejdet en handleplan, 
som studienævnet skal godkende. 
 
Bilag 
Inputs-skema aftagerpanelsmøde 2021 
 
Referat af punkt 
CB gennemgik handleplanen udarbejdet efter aftagerpanelsmødet.  
JKI til punkt om mundtlig præsentation: oplever ved VMA, at meget få 
audiologi-studerende vælger at præsentere deres opgaver, på trods af 
muligheden. Det er frivilligt og laves ikke om til at være en del af 
fagbeskrivelsen, da det vil kræve en eksamensændring. De studerende 
kan kun opfordres til at gøre brug af sådanne muligheder, for at styrke 
formidlingsevnen inden arbejdsmarkedet.  
HJA til punktet om mere information om de private virksomheder: Audika 
har åbnet en klinik ved Bilka i Odense, hvilket åbner op for muligheden for 
at kontakte dem og sende studerende dertil. 
JKI anbefalede CB at kontakte undervisere/fagansvarlig tilknyttet faget 
Behandlingskommunikation vedr. emnet omkring rehabilitering. CB er i 
gang med denne proces.  
 
Beslutning 
Studienævnet diskuterede og godkendte handleplanen 
  

7. Eksamensplanlæg
ning (§ 18, stk. 4, 
nr. 3) 
 

Eksamensoverlap 
ONH har opdaget at der er eksamensoverlap mellem Høreapparat 
Behandling I + II. Dette er problematisk i forhold til at HA II er en 
forudsætning til praktikken, og derfor vigtig at tage. VB kigger på det.  
 

8. Øvrige sager (§ 18, 
stk. 4, nr. 5) 

Genindskrivning 
Sagsfremstilling 
Studienævnet har modtaget tre ansøgning om genindskrivning fra 
Optagelsen.  
 
Bilag 
Genindskrivningssager marts 2022 
 
Beslutning 
Studienævnet diskuterede de pågældende sager og besvarede 
spørgsmål fra Optag. 
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Sagsbehandling ifm. yderligere prøveforsøg 
Sagsfremstilling 
Studienævnet modtager en del ansøgninger om yderligere prøveforsøg. I 
den forbindelse anmoder JKI om at studienævnet diskuterer dette. 
 
Referat af punkt 
JKI oplever der er for mange med manglende kendskab til det. skriftlig 
formuleringsdel. Blandt andet ved VMA, hvor hun oplever at de 
studerende ikke er bekendt med, at der findes et bestemt 
referencesystem. JKI henviser til at de på HUM tager hånd om de 
studerende og vejleder dem i, hvordan man skriver, ved 
introduktionsfaget, hvor der ligeledes er tilknyttet skrivevejledere. TN og 
CB henviser til at det er tilsvarende på SUND på introduktionsfagene, 
men at de oplever at de studerende ikke husker dette til praktisk brug.  
TB anmoder om det der henvises til CB og TN’s, fag om hvad de har lært 
af fx i forhold til referencesystemer.  
HJA anmoder om, at studerende ved ansøgninger om yderligere 
prøveforsøg, anmodes om at kontakt faglig vejleder. ASHA henviser de 
studerende når de ansøger (ved behov). Studienævnet diskuterede kort 
praksis ved ansøgning om yderligere prøveforsøg (usædvanlige forhold, 
lægeerklæring mm).  
 
Beslutning 
Studienævnet drøftede emnet og problematikkerne 
 
Førsteårsprøven 
Sagsfremstilling 
På SDU skal førsteårsprøven bestås inden udgangen af første studieår. 
På audiologi fylder førsteårsprøven 30 ECTS. Der opleves på 
uddannelsen et stigende antal studerende, der ikke når at bestå 
førsteårsprøven inden for tidsfristen. Der er pt ”kun” 2 mulige prøveforsøg 
for de fire fag.  
 
Referat af punkt 
ASHA orienterede om at der er flere tilfælde af studerende optaget 2021, 
som ikke er bestået alle deres førsteårsprøvefag i efteråret, hvilket 
betyder at der forventes at komme flere ansøgninger om udsættelse af 
førsteårsprøven end normalt. Vil det være en ide at tilbyde et tredje 
eksamensudbud i det pågældende eksamensfag, så de ikke kun har to 
prøveforsøg? 
Det virker ikke til at nye studerende er særligt opmærksomme på 
førsteårsprøven og kravene hertil. De faglige tutorer bør orientere de nye 
studerende om, at de kun har to prøveforsøg til førsteårsprøvefag.  
Førsteårsprøven skal fordre egen reflektion i forhold til de studerende 
uddannelsesvalg, da den kan også fungere på en måde, hvorpå de 
studerende kan finde ud af om man er på den rigtige uddannelse. 
Studenterrepræsentanterne tilslutter sig at det er vigtigt at de nye 
studerende introduceres til, hvorfor førsteårsprøvefagene er vigtige.  
Studienævnet antager at det store antal ikke-bestået-studerende kan 
skyldes en bi-effekt efter Corona. De diskuterede sagen, og hvad der 
vægter for og imod at arrangere ekstra prøveudbud. 
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Beslutning 
Studienævnet afviste at planlægge et tredje eksamensudbud inden for 
førsteårsprøve-grænsen. Fortsætter problematikken, tages emnet op igen 
senere. Det er vigtigt at fremtidige nye studerende bliver orienteret 
grundigt omkring førsteårsprøven mm. 
 

9. Eventuelt Dimission  
Hvad er status på planlægningen af dimissionen? Studerende på 2. 
semester på kandidatuddannelsen står for planlægningen. Er der 
overvejelser omkring en ekstern “festtaler”? 
CNT orienterede om at der var snak om planlægningen, men ikke noget 
aktuelt i gang. De vil være 6 dimittender. Fastholder tidligere procedure. 
HJA kontakter studerende på 2. semester og beder om en status. 
 

 
 

 
Christian Brandt  
Studienævnsformand/-studieleder 

 
Anne-Sofie Holm Arnoldus 
Studiekoordinator  

 
 
Med venlig hilsen 
Anne-Sofie Holm Arnoldus 


